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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Johan Heinonen (S) öppnar mötet. Dagordningen 
godkänns. 
 
 
Ordförande Johan Heinonen (S) och Mattias Keresztesi (M) utses 
att justera protokollet. Protokollet justeras fredagen den 2 juni. 
Mötet ajourneras för allmänhetens frågestund mellan kl. 18.30 - 
18.50. 
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§ 2 
Tertialrapport 1 2023 för Bromma stadsdelsnämnd  
BRO 2023/213 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner tertialrapport 1 med bilagor och överlämnar 
den till kommunstyrelsen 
 
2. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,2 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av belysning på hundrastgården i 
Åkeshov (investering), bilaga 2. 
 
3. Nämnden ansöker om budgetjustering med 1,5 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av en cykelpark i Annedal 
(investering), bilaga 2. 
 
4. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,6 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av belysningsåtgärder på 
lekplatsen Pilspetsen (investering), bilaga 2. 
 
5. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,3 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av ledstänger, räcken, utjämning 
av asfaltsyta samt en ny parksoffa (investering), bilaga 2. 
 
6. Nämnden ansöker om budgetjustering med 5,9 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av en en punptrackanläggning på 
Enebyfältet (investering), bilaga 2. 
 
7. Nämnden ansöker om budgetjustering med 1,4 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av belysningsåtgärder för en 
tryggare skolväg mellan Djupadalsvägen och Höglandsskolan 
(investering), bilaga 2. 
 
8. Nämnden ansöker om budgetjustering med 1,2 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av ett utegym i Tunnlandsparken 
(investering), bilaga 2. 
 
9. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,2 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder i form av förstärkt belysning på gång- 
och cykelväg mellan Grimstahamnsvägen och 
Drottningholmsvägens lokalgata (investering), bilaga 2. 
 
10. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,9 mnkr för 
uppdatering av reservatskyltar och gränsmarkeringar i Grimsta 
naturreservat (investering), bilaga 2. 
 
11. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,6 mnkr för att öka 

Sida 4 (33)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-06-01 

vistelsevärdet vid strandpromenaderna i Bromma (investering), 
bilaga 2. 
 
12. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,1 mnkr för att 
anlägga en brygga vid badberget, Utflyktsvägen i Nockebyhov 
(investering), bilaga 2. 
 
13. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,3 mnkr för att 
förbättra tillgängligheten till strandpromenaden längs vattnet i 
Minneberg (investering), bilaga 2. 
 
14. Nämnden ansöker om 0,3 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompetenshöjande insatser för 
undersköterskor på vård- och 
omsorgsboende, bilaga 3. 
 
15. Nämnden ansöker om 0,1 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompletterande Silviahemscertifiering, 
steg 1 för Blackebergs 
Demensteam, bilaga 4. 
 
16. Nämnden ansöker om 0,1 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompletterande Silviahemscertifiering, 
steg 1 och steg 2 för 
beställarenheten, bilaga 5. 
 
17. Nämnden ansöker om 0,1 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av utbildning till reflektionsledare, bilaga 6 
 
18. Nämnden ansöker om 0,4 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av webbutbildning Demens ABC och 
Demens ABC Plus, bilaga 7. 
 
19. Nämnden ansöker om 0,1 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av utbildning i psykisk ohälsa hos äldre, 
bilaga 8. 
 
20. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till justerade årsmål 
för tre av kommunfullmäktiges indikatorer under mål för 
verksamhetsområde 3.2 och 3.4 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapport 1 2023 för Bromma stadsdelsnämnd följer upp de 
mål och indikatorer som kommunfullmäktige fastställt i stadens 
budget 2023. I tertialrapporten redovisas resultat och analyser av 
nämndens arbete under årets första fyra månader. Förvaltningen 
bedömer att nämnden bidrar till att 
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kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas under 
året. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Frida 
Magnusson (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Våra partier vill rikta ett varmt tack till Stadsdelsdirektören och 
förvaltningens tjänstemän för en tydlig och väl sammansatt 
tertialrapport, och vi noterar att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål kommer att uppfyllas under året. 
Även om våra partier förespråkar delvis andra målsättningar än de 
inriktningsmål som den rödgröna majoriteten representerar, så är vi 
överens om att förvaltningen har lyckats mycket bra med att arbeta 
noggrant och systematiskt för att nå de målsättningar man har haft 
för verksamheterna. En sådan hög ambition som förvaltningen 
uppvisar är vi och brommaborna tacksamma för. 
  
Vi gläds åt de trygghetssatsningar som redovisas i bilaga 2. 
Stadsdelens arbete med platssamverkan som görs i nära samarbete 
med polis och andra aktörer (vid Brommaplan och Blackeberg) för 
att motverka otrygghet och droghandel är särskilt positiva. 
Samtidigt är vi oroliga för att de rödgrönas styre medför att 
tryggheten blir alltför ensidig. Otillräckliga satsningar görs för 
åtgärder med situationell prevention och intervenerande effekt. Här 
avses främst förekomsten av ordningsvakter eller trygghetsvärdar. 
Vi hoppas att de rödgröna delar vår ambition om att ha en stadsdel 
där alla kan känna sig trygga. Förekomsten av ordningsvakter och 
trygghetsvärdar är en viktig faktor i det arbetet. Vi står bakom redan 
förekommande trygghetssatsningar som avser förebyggande 
åtgärder inom skola, vård och kultur och fritid. Satsningar på 
ordningsvakter och trygghetsvärdar står inte i kontrast till dessa 
åtgärder, utan utgör ett viktigt komplement i syfte att brommaborna 
ska känna trygghet i alla miljöer och under alla förutsättningar. 
  
På den förebyggande sidan är det särskilt glädjande kring 
Ungdomens hus vid Islandstorget. Däremot är öppettiderna för 
lokalerna i Mariehäll – endast två dagar i veckan – lovvärda, men 
förmodligen inte tillräckliga. En utvärdering av Ungdomens hus vid 
Islandstorget behöver genomföras innan vidare planer kommer på 
plats, men därefter är nästa naturliga steg en liknande lösning i 
Mariehäll. Storleken på områdets ungdomskullar kräver en mer 
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permanent och anpassad lösning för alla vardagar. 
  
Vi ser också att det finns ett antal trygghetssatsningar på 
äldrevården inom ramen för lagd budget och att förvaltningen 
arbetar hårt för våra äldre. Vi är dock fortsatt oroade över 
majoritetens låga uppräkning till hemtjänsten. I tertialrapporten 
beskrivs att arbetet med ett tryggt mottagande i hemmet 
intensifieras under året, i syfte att skapa trygghet för de äldre som 
skrivs ut från slutenvården. Det är mycket bra. För den äldre 
innebär insatsen förstärkt hemtjänst av särskild personal under en 
begränsad tid efter hemkomsten. Samtidigt är upplevelsen från 
såväl beställarenheten som utförarverksamheterna att de äldre 
kräver alltmer omfattande vård efter utskrivning. Bromma når i 
nuläget inte upp till årsmålet gällande antal personal en 
hemtjänsttagare med minst två besök om dagen möter under en 14-
dagarsperiod. För att komma till rätta med detta krävs bl. a fler fasta 
anställningar. Allt detta sammantaget riskerar att leda till högre 
kostnader och vi hoppas att de rödgröna tar höjd för detta, så att de 
äldre i Bromma fortsatt kan ha en trygg tillvaro och god omsorg. 
Även förskolans utmaningar lyfts av förvaltningen, med svårigheter 
att uppnå alla årsmål. Det är bra att utmaningarna pekas ut av 
förvaltningen och åtgärder kan komma på plats. Här måste den 
rödgröna majoriteten prioritera rätt och se till att 
förskoleverksamhetens kvalitet håller i hela Bromma. Det är 
glädjande att andelen legitimerade förskollärare hamnar på 34 
procent, men desto mer oroande att antalet barn per avdelning inte 
når årsmålet utan hamnar på 17,2 barn. Utbildade och engagerade 
förskollärare är av största vikt för att våra förskolebarn ska lyckas i 
sin kunskapsresa. Att behålla och öka andelen utbildade 
förskollärare är förskolans största framtidsutmaning, och som ett led 
i att vara en attraktiv stadsdel måste vi fortsätta satsa för att 
förskollärare ska vilja arbeta i Bromma. Forskning visar att tidiga 
insatser, och tidig utbildning, ger större positiv effekt än senare 
sådana. Vidare anser vi att förvaltningen skall fortsätta arbetet för 
att säkerställa att alla barn i förskolan erhåller en ökad andel 
förskollärarled undervisning. 
 
Ersättaryttrande 
Christopher Oskarsson (KD) instämmer i särskilt uttalande från 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Frida 
Magnusson (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 1192808 Bilaga 08 - Psykisk ohälsa hos äldre 
 1192807 Bilaga 07 - Webbutbildning Demens ABC och 

Demens ABC Plus 
 1192803 Bilaga 03 - Kompetenshöjande insatser för 

undersköterskor på vård- och omsorgsboende 
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 1192804 Bilaga 04 - Kompletterande Silviahemscertifiering 
steg 1 för Blackebergs Demensteam. 

 1192805 Bilaga 05 - Kompletterande Silviahemscertifiering 
steg 1 och 2 för beställarenheten äldreomsorg 

 1192806 Bilaga 06 - Reflektionsledare 
 1192801 Bilaga 01 - SDN06 
 1192802 Bilaga 02 - Ansökan om budgetjusteringar 
 1201616 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 1 - 2023 Bromma 

stadsdelsnämnd 
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§ 3 
Yttrande över revisionens årsrapport 2022  
BRO 2023/147 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
stadsrevisionens årsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionens årsrapport granskar och bedömer nämndens 
verksamhet och resultat under verksamhetsåret 2022 inom följande 
områden: 
- Verksamhet och ekonomi 
- Intern kontroll 
- Räkenskaper 
 
I årsrapporten sammanfattas resultat och bedömningar utifrån 
revisionsårets granskningar med förslag på åtgärder och 
förbättringar. I rapporten redovisas även en uppföljning av tidigare 
års granskningar. 
 
Sammantaget bedömer revisionskontoret 
- att Bromma stadsdelsnämnd i allt väsentligt har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredställande sätt, 
- att den interna kontrollen i huvudsak varit tillräcklig, 
- att räkenskaperna varit upprättade i enlighet med lagstiftning, god 
redovisningssed och stadens anvisningar. 
 
Uppföljningen av föregående års rekommendationer visar att 
nämnden delvis har vidtagit åtgärder utifrån revisonens 
rekommendationer. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1151225 (Godkänd - R 1) Yttrande över revisionens 
årsrapport 2022 

 1147055 Bromma_Arsrapport_2022 
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§ 4 
Brommas lokala miljö- och klimathandlingsplan 2023  
BRO 2023/217 
 

Beslut  
Nämnden godkänner Miljö- och klimathandlingsplanen för Bromma 
stadsdelsnämnd 2020-2023 i enlighet med bilaga 1 till 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Brommas klimat- och miljöhandlingsplan är ett förvaltnings 
övergripande dokument som till stor del utgår från de miljö och 
klimataktiviteter som finns med i förvaltningens verksamhetsplan 
för 2023. Centralt är att miljötänkandet ska integreras i alla 
verksamheter. Handlingsplanen utgår ifrån de sju prioriterade 
miljömål och aktiviteter som Bromma stadsdelsnämnd ska arbeta 
med enligt Stockholm stads Miljöprogram och Stockholm stads 
Klimathandlingsplan 2020 
till 2023. Under varje rubrik ges en kort beskrivning av miljömålet 
samt dess etappmål. I en bifogad tabell presenteras förvaltningens 
övergripande aktiviteter samt indikatorer från kommunfullmäktige 
som förvaltningen ska arbeta efter under året. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Mattias Keresztesi m.fl. 
(M), Terese Nordberg (V), Svante Thorell (MP), Louise Minnhagen 
(L) och Frida Magnusson (C) föreslår (se beslutet). 
 
2) Findel Madison (SD) föreslår: 
1. Att stadsdelsnämnden godkänner Miljö- och 
klimathandlingsplanen för Bromma stadsdelsnämnd 2020–2023 i 
enlighet med bilaga 1 med ändringen i aktivitetsruta 1.2 enligt 
beskrivning nedan, samt att därutöver anföra följande: 
 
Ärendet hanterar förslag till Miljö- och klimathandlingsplan för 
Bromma stadsdelsnämnd 2023. Under etappmålet “Minskad 
klimatpåverkan från konsumtion” står följande: 
 
“Samtliga verksamheter som hantera livsmedel arbetar mot stadens 
uppsatta mål gällande upphandlade livsmedel och måltider. För att 
nå målen uppmuntras verksamheter att laga mer vegetariskt och 
minska sitt matsvinn. Som stöd för förskolas verksamheter finns 
Brommas måltidstrateg.” 
 
Vegetarisk mat slängs i högre utsträckning i våra skolmatsalar och 
riskerar även att bli över när barn och ungdomar äter för lite. Att 
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laga mer vegetarisk mat och samtidigt vilja minska matsvinnet blir 
således kontradiktoriskt när vegetarisk mat direkt leder till att mer 
mat slängs. 
  
Det är även mer komplicerat att tillgodose ett korrekt 
näringsinnehåll av främst essentiella aminosyror för att främja god 
hälsa när en allt större andel av kosten är vegetarisk. En 
välsmakande, balanserad och näringsriktig kost är viktig för att 
barn, unga och äldre ska kunna hålla sig aktiva och därmed vid god 
hälsa. 
 
I stället bör det lagas goda och näringsrika måltider där det med 
fördel går att använda fågel och fläsk i större utsträckning, då de har 
en lägre klimatpåverkan än rött kött. 
  
Första prioritet för verksamheter som tillagar mat för barn, unga och 
äldre måste få vara att ge goda och näringsrika måltider – utan 
klimatideologiska pekpinnar. 
 
Ny text i aktivitetsruta 1.2 
“Samtliga verksamheter som hanterar livsmedel arbetar mot stadens 
uppsatta mål gällande upphandlade livsmedel och måltider. För att 
nå målen uppmuntras verksamheter att laga mindre vegetariskt för 
att minska sitt matsvinn och laga mer måltider med fläsk och fågel i 
stället för rött kött.” 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 
av ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Mattias Keresztesi m.fl. 
(M), Terese Nordberg (V), Svante Thorell (MP), Louise Minnhagen 
(L) och Frida Magnusson (C). 
 
Reservation 
Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag.  
 
Handlingar i ärendet 

 1196930 (Godkänd - R 1) Miljö- och klimathandlingsplan 
för Bromma stadsdelsnämnd 2023 tjut 

 1196928 Miljö- och klimathandlingsplan för Bromma 
stadsdelsnämnd 2023 

 1196927 Bilaga 1. Miljömål och aktiviteter där 
stadsdelsnämnden har genomförandeansvar 
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§ 5 
Remissvar - Motion om att göra Stockholm till 
pilotkommun för Cure Violence-metodiken, KS 2023/149  
BRO 2023/117 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen 
2. Nämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion från Karin Ernlund (C) föreslås att Stockholm ska bli 
pilotkommun för metodiken Cure Violence. I motionen beskrivs att 
man måste lära sig av andra städer som har hittat framgångsrika 
arbetssätt mot våldet och kriminaliteten och att Cure Violence är en 
metod som använts i många länder och där civilsamhället bidragit 
till att begränsa spridningen av våld i utsatta miljöer. Cure Violence 
följer en tredelad förebyggande strategi: upptäck och avbrott av 
planerat våld, förebyggande strategi: upptäck och avbrott av 
planerat våld, förändring av beteende hos högriskindivider och 
förändrade samhällsnormer. I motionen föreslås att Stockholm blir 
pilotkommun för Cure Violence-metodiken. I Stockholms stad 
bedrivs sedan flera år ett arbete enligt metoden Trefas, som är en 
intensifierad samverkansmodell för att minska det dödliga 
skjutvapenvåldet. Syftet är att mobilisera samtliga involverade 
myndigheter och koordinera insatser mot högriskindivider som har 
en inverkan på skjutvapenvåldet samt öka förutsättningar för att nå 
individer och om möjligt underlätta för avhopp i miljön. 
Förvaltningen anser att Cure Violence är en metod som inte 
används i Sverige och det råder mycket liten kunskap om 
metodiken. Då arbetet med Trefas redan är etablerat i flera av 
stadens förvaltningar och de samverkanspartners som är delaktiga i 
modellen anser att arbetet är framgångsrikt, anser förvaltningen att 
det är bättre att fortsätta att utveckla Trefasarbetet för enhetlighet 
över staden och i så fall undersöka om civilsamhället på något sätt 
kan delaktiggöras. Förvaltningen ställer sig inte bakom motionärens 
förslag. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Mattias Keresztesi m.fl. 
(M), Terese Nordberg (V), Svante Thorell (MP), Louise Minnhagen 
(L) och Findel Madison (SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Frida Magnusson (C) föreslår: 
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1. Att Bromma stadsdelsnämnd tillstyrker motionen 
2. Att därutöver anföra följande 
 
Alla stockholmare förtjänar att leva i trygghet. Det spelar ingen roll 
var i staden man bor, ens lokalsamhälle ska vara en trygg plats. Men 
så är det inte för alla i Stockholm idag. 
 
Organiserad brottslighet, kriminella nätverk och dödskjutningar har 
ökat och den utvecklingen måste snabbt vändas. Under den grönblå 
majoriteten påbörjades bland annat Trefas – som förvaltningen så 
väl lyfter fram i sitt svar – ett samarbete mellan polis, socialtjänst 
och kriminalvården inom utvalda stadsdelar, vilket den rödgröna 
majoriteten har valt att fortsätta. Det är bra och projektet behöver 
utvecklas ytterligare. 
 
Förvaltningen belyser också det trygghetsarbete som redan pågår 
inom Bromma stadsdel. Det är mycket positivt att arbetet med till 
exempel operativa lägesbilder och ett nära samarbete med 
lokalpolisen fungerar väl i vår stadsdel, samt att Trefas har visat 
goda resultat i staden i stort. Däremot håller Centerpartiet inte med 
förvaltningen i sin slutsats om att ytterligare åtgärder inte behövs. 
 
En viktig nyckel till framgång är utökat samarbete mellan alla delar 
av samhället, från myndigheter till civilsamhället. Det behövs fler 
poliser och ordningsvakter, det behövs god samverkan mellan olika 
aktörer, men det behövs också nattvandrande föräldrar och ett 
engagerat föreningsliv. 
 
Vi måste bli bättre på att lära oss av andra städer som har hittat 
framgångsrika arbetssätt mot våldet och kriminaliteten. En sådan 
metod är just Cure Violence där civilsamhället bidragit till att 
begränsa våld i utsatta miljöer innan det fått fäste. Cure Violence 
följer en tredelad strategi för förebyggande av våld: upptäck och 
avbrott av planerat våld, förändring av beteende hos 
högriskindivider och förändrade samhällsnormer. Centerpartiet vill 
därför att Stockholm blir pilotkommun för Cure Violence-
metodiken. 
 
I sitt svar skriver förvaltningen att Cure Violence inte används i 
Sverige och vare sig länsstyrelsen eller polisen har någon kännedom 
om metoden. Här menar vi att någon måste gå före och låta 
metoden införas som pilot och kunna utvärderas. Att inte kunna ta 
till sig erfarenheter från andra länder med längre erfarenheter av 
otrygga samhällen är ett allt för begränsat sätt att se världen för den 
som vill lösa svåra problem med otrygghet och våld. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 
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av ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Mattias Keresztesi m.fl. 
(M), Terese Nordberg (V), Svante Thorell (MP), Louise Minnhagen 
(L) och Findel Madison (SD). 
 
Reservation 
Frida Magnusson (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag.  
 
Handlingar i ärendet 

 1191132 (Godkänd - R 1) Stockholm pilotkommun för Cure 
Violence-metodiken 

 BRO 2023/117-1.1 Motion om att göra Stockholm till 
pilotkommun för Cure Violence-metodiken 
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§ 6 
Remissvar - Motion om En tydligare digital 
kommunikation av Stockholms föreningsutbud  
BRO 2023/130 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att stärka föreningslivet i Stockholm ger staden årligen bidrag 
till ideella föreningar med verksamhet som kompletterar stadens 
olika verksamhetsområden. 
 
Gabriel Kroon (SD) och Linnea Vinge (SD) har i en motion 
föreslagit att kommunfullmäktige ska ges i uppdrag att utreda hur 
informationen om förekomsten av lokala föreningar och andra 
kommununderstödda civilsamhällesaktörer kan stärkas gentemot 
medborgarna via stadens egna digitala kanaler. 
 
Förvaltningen tycker att det är viktigt att stockholmarna lätt kan 
hitta information om vilka föreningar som får bidrag från staden. 
Utifrån de svårigheter som förvaltningen har identifierat, gällande 
förslaget från motionärerna om en stadsövergripande digital 
samlingsplats, förespråkar förvaltningen att varje nämnd gör 
informationen tillgänglig om vilka föreningar som respektive 
nämnd har fördelat bidrag till. Förslagsvis på stadens webbplats där 
information om föreningsstöd sedan tidigare finns samlad. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Louise Minnhagen (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Liberalerna vill tacka Stadsdelsdirektören och förvaltningen för ett 
väl genomarbetat svar på rubricerad motion. Vi önskar dock göra 
följande tillägg till förvaltningens svar. 
 
Förslaget får aldrig bli ett system som blir till fördel för vissa 
aktörer, eller skapar en möjlighet till politisk styrning av bidragen. 
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Vi noterar också att för väldigt små föreningar kan det bli en 
märkbar administrativ börda att kontinuerligt uppdatera portalen 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1185045 Motion om En tydligare digital kommunikation av 
Stockholms föreningsutbud 

 BRO 2023/130-2 (Godkänd - R 1) Remissvar - Motion om 
en tydligare digital kommunikation av Stockholms 
föreningsutbud 
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§ 7 
Remissvar - En registerlag för Myndigheten för vård- och 
omsorgsanalys, KS 2023/490  
 
Jäv 
Fredrik Strelert (S) och avdelningschef Carolina Hoffstedt har 
på grund av jäv inte deltagit i eller varit närvarande vid 
handläggningen av detta ärende. 
BRO 2023/176 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat lagförslaget ”En ny registerlag för 
Myndigheten för vård- och omsorgsanalys”. 
 
Lagen föreslås omfatta behandling av personuppgifter i den del av 
myndighetens verksamhet som avser uppföljning och analys av 
verksamheter och förhållanden inom hälso- och sjukvård, tandvård 
och omsorg ur ett patient-, brukar- och medborgarperspektiv. Lagen 
föreslås i syfte att ge myndigheten möjlighet att behandla de 
personuppgifter som är nödvändiga för att myndigheten ska kunna 
utföra sitt uppdrag på ett så ändamålsenligt sätt som möjligt 
samtidigt som enskildas personliga integritet värnas. 
 
Lagen föreslås att träda i kraft 1 januari 2025. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning är positiv till en ny registerlag för 
Myndigheten för vård- och omsorgsanalys. Lagförslaget är väl 
underbyggt. Förvaltningen ser att lagförslaget skulle skapa 
ytterligare förutsättningar för en välutvecklad vård och omsorg. 
Lagförslaget anses ge myndigheten bättre förutsättningar för 
uppföljning, analys och kunskap, som i sin tur kan leda till 
utveckling inom området. Myndigheten kommer med stöd av 
lagförslaget att ta del av uppdaterad och relevant information i sina 
projekt, som leder till ett uppdaterat och relevant underlag. 
Underlaget bör därmed bidra till väl underbyggda regeringsuppdrag 
och budget för kommun, region och myndigheter. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1195608 (Godkänd - R 1) Remissvar En registerlag för 
Myndigheten för vård- och omsorgsanalys  

 BRO 2023/176-1.2 Remiss - En registerlag för Myndigheten 
för vård- och omsorgsanalys 
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§ 8 
Parkförsörjningsplan 2023-2027  
BRO 2023/160 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna samt översänder ärendet 
för kännedom till Exploateringskontoret, Trafikkontoret och 
Stadsbyggnadskontoret. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningens parkenhet inom avdelning Ekonomi, lokal och 
stadsmiljö reviderar årligen parkförsörjningsplanen för Bromma. 
Reviderad plan anmäls årligen till nämnd. Målet med planen är att 
tydliggöra och sammanställa Brommas framtida behov av nya 
investeringar och reinvesteringar på parkmark. Planen avser även 
det underhåll och bevarandet av det befintliga på parkmark, i 
naturreservaten, lekplatserna, strandbaden samt övriga ytor. 
 
Parkförsörjningsplanen utgör förvaltningens underlag för 
investeringar om investeringsmedel och en preliminär budgetering 
under bestämd period. 
Parkförsörjningsplanen är nu reviderad och avser perioden 2023-
2027. Den totala kostnaden för investeringar, reinvesteringar samt 
underhåll uppskattas uppgå till ca 106 mnkr. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2023/160-1 (Godkänd - R 2) Parkförsörjningsplan 
2023-2027 

 BRO 2023/160-1.1 Bilaga till TJUT Parkförsörjningsplan för 
Bromma 2023-2027 
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§ 9 
Anmälningsärende – inkomna rapporter och beslut enligt 
Lex Sarah, SoF och ÄO  
BRO 2023/61 
 

Beslut  
Nämnden tar del av ärendet och lägger det till Handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2023-04-07 – 2023-05-12: 
 
Från verksamheter inom egen regi har två rapport inkommit 
gällande händelser enligt lex Sarah. Under perioden har fem beslut 
enligt lex Sarah fattats. 
Från verksamheter som drivs i enskild regi har ingen information 
om lex Sarah-rapport inkommit. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1191056 (Godkänd - R 1) Anmälningsärende - inkomna 
rapporter enligt lex Sarah maj 

 1191046 SDN 2023-06-01 Inkommen lex Sarah - 
beslutsärende 

 1191043 SDN 2023-06-01 Inkommen lex Sarah - 
anmälningsärende 
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§ 10 
Redovisning av ej verkställda beslut inom socialtjänst 
och fritid 2023  
BRO 2023/121 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommuner har enligt 16 kap 6 f-h §§ socialtjänstlagen (SoL), en 
skyldighet att rapportera gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL som 
ej verkställts inom tre månader till Inspektionen för vård- och 
omsorg (IVO), kommunens revisorer samt till kommunfullmäktige. 
Samma rapporteringsskyldighet gäller enligt 28 f-h §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (LSS), gynnande beslut 
enligt 9 § LSS. 
 
Under kvartal 1 för 2023 hade avdelning Socialtjänst och fritid 61 
beslut som inte verkställts inom tre månader, varav ett inom barn 
och familj, sex inom socialpsykiatri och 54 inom område 
funktionsnedsättning. Detta är fortsatt en ökning av ej verkställda 
beslut inom avdelningen (jmf 36 beslut kvartal 3 2022, 50 beslut 
kvartal 4 2022). Av dessa beslut har fem beslut avslutats utan 
verkställande och tolv beslut har verkställts, vilket visar att fler 
beslut verkställts under perioden än tidigare. Inga ej verkställda 
beslut är relaterat till Covid-19. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1191259 (Godkänd - R 1) TJUT Redovisning av ej 
verkställda beslut kvartal 1 2023, socialtjänst och fritid 
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§ 11 
Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen 
2023  
BRO 2023/223 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Alla kommuner har enligt socialtjänstlagen (SoL) en skyldighet att 
rapportera gynnande beslut, enligt 4 kap 1 § SoL, som ej verkställts 
inom tre månader till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), 
kommunens revisorer och till kommunfullmäktige. 
 
Äldreomsorgen i Bromma stadsdelsförvaltning har för kvartal 1, 
2023 rapporterat totalt 19 individrapporter till IVO avseende beslut 
som ej verkställts inom tre månader. Av dessa individrapporter 
gällde 3 rapporter beslut om dagverksamhet, 1 rapport gällde beslut 
om hemtjänst och 15 rapporter gällde beslut om särskilt boende. 
Den vanligaste orsaken till att besluten inte har verkställas inom tre 
månader är att den enskilde valt att tacka nej till de erbjudanden 
som getts. Det kan till exempel handla om att den enskilde vill bo 
på ett specifikt boende eller vill avvakta insats ytterligare en tid. 
 
Av det totala antalet rapporterade beslut som ej har verkställts inom 
tre månader har 3 beslut nu verkställts, 3 beslut har avslutats utan 
att verkställas och resterande 13 beslut har ännu ej verkställts. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1189579 (Godkänd - R 1) Redovisning av ej verkställda 
beslut 
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§ 12 
Anmälan av delegationsbeslut 2023  
BRO 2023/15 
 

Beslut  
Nämnden godkänner återrapporteringen av delegationsbeslut. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1206814 Anmälan av delegationsbeslut maj 2023 
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§ 13 
Inkomna rapporter och protokoll 2023 - Förteckning till 
nämndens sammanträden  
BRO 2023/14 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1210746 Inkomna rapporter och protokoll - Förteckning till 
nämndens sammanträden 1 juni 
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§ 14 
Protokoll från förvaltningsgruppen 2023  
BRO 2023/11 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1207130 (Signerad) Protokoll FVG 2023-05-25 
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§ 15 
Protokoll från pensionärsrådet 2023  
BRO 2023/13 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet och skrivelsen till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1203340 Protokoll Bromma pensionärsråd 22 maj  
 BRO 2023/13-14 SPR Yttrande parkfo¨rso¨rjningsplan fo¨r 

Bromma 2023-2027 
 

Sida 26 (33)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-06-01 

§ 16 
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2023  
BRO 2023/10 
 

Beslut  
Nämnden beslutar att låta ärendet utgå. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 17 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
1. Nämnden överlämnar skrivelse till trafiknämnden som internt 
svar på remiss gällande KS diarienummer är 2023/582 
2. Nämnden sänder skrivelsen för kännedom till Trafiknämnden i 
Region Stockholm, skrivelsen lyder: 
  
En viktig faktor för att resenärer skall välja att avstå privat bil till 
förmån för kollektivtrafikmedel är att kollektivtrafiken är 
tillförlitlig, går ofta och snabbt och på för resenärerna relevanta 
sträckor. Bromma stadsdelsnämnd vill därför betona behovet av att 
SL håller en hög servicenivå, ser över kommunikationerna i 
nybyggda områden samt tillämpar en tät tidtabell för tvärgående 
trafik. För den äldre befolkningen och funktionshindrade är det 
särskilt viktigt med en hög grad av tillgänglighet. Ur detta 
perspektiv är det därför viktigt att beakta turtäthet samt hållplatsers 
placeringar. 
  
Bromma stadsdelsnämnd hade starka invändningar mot 2022 års 
förslag till förändring av linje 127, vilket innebar indragna turer 
mellan Nockebyhov och Blackebergs gård. Förändringarna 
genomfördes trots nämndens invändningar med alla de negativa 
konsekvenserna vi lyfte i förra årets remiss på T23. 
  
Konsekvensen har blivit en försämrad vardag för föräldrar med barn 
på förskolan i Tyska Botten, det har försämrat tillvaron för boende, 
anhöriga och personal på Mälarbackens vård- och omsorgsboende 
och det har kraftigt försämrat tillgängligheten till Brommas största 
strandbad, Ängbybadet. 
  
Närområdet kring Blackebergs Gård, Mälarbackens vård- och 
omsorgsboende och Blackebergsvägen vidareutvecklas 
kontinuerligt med fastigheter och antalet boende ökar, vilket 
ytterligare understryker behovet av effektiv turtäthet och 
linjedragning. Bromma stadsdelsnämnd vill därför ytterligare 
framhålla behovet av attraktiv kollektivtrafik i Mariehällsområdet 
inklusive Annedal där det idag endast erbjuds en busslinje, 113. 
Buss 113 är hårt ansträngd och bostadsexploateringen är fortsatt 
hög i området. Nämnden ställer sig positiv till den föreslagna 
förändringen av linjedragningen av 113 mellan Sundbyberg och 
Solna Centrum; men vill påpeka att detta möjligen kan leda till en 
högre driftsäkerhet, dock inte en högre kapacitet. 
  
Vi ser ett växande resursbehov i stadsdelen och förbindelserna 
mellan dess delar. Detta har inte minst blivit viktigt då vi i år 
kommer att öppnas en fritidsgård, Ungdomens Hus, vid 
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Islandstorget. En av målgrupperna för den är den starkt växande 
gruppen unga i Mariehäll och Annedal. 
  
Vi föreslår åter en lösning på de här beskrivna problemen genom att 
förlänga sträckningen för linje 127 till Sundbyberg från 
Brommaplan (Brommaplan – Nockebyhov - Ängby 
camping/Ängbybadet - Blackebergsbacken - Islandstorget - 
Mariehäll - Sundbyberg). 
  
Med en sådan linjedragning och utökad turtäthet uppnår vi en bättre 
kollektivtrafik, då denna linje skulle passera Brommaplans T-
banestation, Islandstorgets T-banestation samt Sundbybergs station. 
Dessutom skulle en sådan linjedragning underlätta för alla som vill 
ta sig kollektivt till Ungdomens Hus vid Islandstorget, 
Mälarbackens vård- och omsorgsboende, Ängbybadet eller Ängby 
camping. Det senare är minst lika viktigt för boende i Solna och 
Sundbyberg, som i dag helt saknar kollektivtrafik till våra vackra 
Mälarbad. 
  
Bromma Stadsdelsnämnd vill även i remissvaret framföra vårt och 
våra pensionärs- och funktionshinderråds starka önskan om att 
återfå en hållplats vid Bromma Sjukhus i Beckomberga. Vi ber alla 
parter hjälpas åt att se möjligheter och lösa problemet snarast. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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